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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Kerstin Järne-
berg och Vivi-Anne Emanuelsson. Justering sker torsdag 7 februari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokoll från rådets sammanträde 2008-01-14 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet 2008-01-24 
Inget fanns att rapportera. 
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet 2008-02-14 
Ärende nr 2: Verksamhetsberättelse 2007 
Blazena Westerlund ställde frågor om valfrihet, brukarenkät och inrättandet 
av en autismavdelning (ärendets sid 18). Beträffande valfrihet svarade Siw 
Lideståhl och Marie Lissäng att valfriheten innebär att man har möjlighet 
att välja exempelvis olika ledsagarföretag, däremot inte olika ledsagare 
inom det företag man har valt. Det konkreta erbjudande om ledsagare som 
man får är en matchning mellan de egna specifika behoven och de för till-
fället tillgängliga ledsagarna. När det gäller bostad med särskild service 
gäller detsamma som vid stadens Bostadsförmedling, dvs man får ett er-
bjudande och tackar ja eller nej. 
 
Brukarenkäten avser valet av utförare, huruvida man själv upplever att man 
har varit delaktig i valet. 
 
Beträffande den autismavdelning som startades under hösten inom den 
dagliga sysselsättningen berättade Siw Lideståhl att en separat del av loka-
len har avskiljts för verksamhet särskilt anpassad för personer med autism. 
 
Blazena Westerlund uttryckte sin besvikelse över att så få har tackat ja till 
möjligheten att få en individuell plan upprättad och frågade hur detta er-
bjudande hade utformats. Förvaltningen svarade att det låga intresset kan 
bero på en viss ”mättnad”, att man inte förstår syftet med ytterligare en 
plan. Planer upprättas avseende en rad olika aspekter och ”ännu en plan” 
kan därför upplevas som mindre angeläget, särskilt om man anser sig ha de 
insatser man behöver i dagsläget. 
 
Blazena ställde också en fråga om underskottet inom handikappstödet (sid 
29) som förklaras med ett antal mycket kostnadskrävande LASS-ärenden. 
Marie Lissäng förklarade att LASS visserligen bekostas av försäkringskas-
san men att kommunen när det gäller jourärenden bara får ersättning för en 
timmes personalkostnad per natt trots att man måste bemanna fyra timmar 
per natt. Många i Farsta har valt kommunal utförare och i de fallen är det 
därmed kommunen som måste täcka den överskjutande kostnaden. 
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Ärende nr 8: Kvalitetsarbete inom verksamheten för personer med funk-
tionsnedsättning 
Blazena Westerlund frågade vad dokumenterat kvalitetssystem innebär. 
Ulla Thorslund svarade att förvaltningen har ett system för verksamhets-
uppföljning där vissa delar redovisas till nämnden. Förvaltningen kommer 
dessutom att följa upp arbetet med kvalitetssystemet. 
 
På fråga från Blazena om hur brukarinflytandet kommer in i kvalitetssy-
stemet svarade Siw Lideståhl att enheterna senast den 30 maj ska ha upp-
rättat modeller för hur man ska ta reda på vad brukare tycker. 
 
Ebba Lundgren påpekade att det även är viktigt att följa upp och redovisa 
de åtgärder – hörselslingor, segmenterad belysning med mera – som kan 
vidtas för att öka tillgängligheten i förvaltningens lokaler. 
 
Ärende nr 10: Förslag till riktlinjer för köhanteringssystem inom äldreom-
sorgens vård- och omsorgsboenden 
Rådet konstaterade att svar på erbjudanden om boende ska ske mycket 
snabbt och att detsamma gäller inflyttning, men menade att detta inte en-
bart är negativt eftersom det innebär att boenden inte kommer att stå out-
nyttjade någon längre tid. 
 
Ärende nr 12: Förslag till ändring av allmänna lokala ordningsföreskrifter 
för Stockholms stad 
Ove Martinsson efterlyste skyltning på torg och andra allmänna platser för 
att upplysa om förbud mot alkoholförtäring. 
 

§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för stöd och ser-
vice till personer med funktionsnedsättning  
• Från föregående sammanträde:  

1) Hur tillgodoses olika former av funktionsnedsättning vid upphandling av 
kolloplatser? Frågan bordlades till nästa möte. 

2) Vad har hänt sedan rådet lämnade synpunkter på detaljplan för kvarteret 
Tebrödet – har tillfarterna till delar av det nya området ändrats? Siw Lide-
ståhl förmedlade svaret från planeringssekreterare Cecilia Rivard att tillfar-
ten inte har ändrats. Den sker via befintliga vägar inom Stiftelsen Stora 
Sköndals område. 

• Siw Lideståhl meddelade att rådet kommer att fotograferas vid sitt näs-
ta möte, inför en presentation i förvaltningens regelbundet återkom-
mande annons i Mitt i Söderort. 

• Siw berättade att förvaltningen planerar tre föreläsningar för att förank-
ra det handikappolitiska programmet i verksamheterna. Rådets ledamö-
ter är varmt välkomna att delta vid dessa tillfällen. Ordföranden konsta-
terade dock att arvode inte utgår. 
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• Siw berättade vidare att avdelningen för service och stöd till personer 

med funktionsnedsättning nu arbetar med årsplaneringen för att se till 
att alla mål och åtaganden blir utförda. Fokus ligger på uppföljning och 
resultat av det man åstadkommer. 

  

§ 6  Dagens gäster: Marie Lissäng, enhetschef vid biståndsenheten, 
och Monica Svensson, handläggare vid samma enhet 

 Med utgångspunkt från tidigare presenterad statistik om barn och ungdom 
med funktionsnedsättning lämnade Marie Lissäng och Monica Svensson 
mer detaljerad information och svarade på rådets frågor. Bland annat rap-
porterades att det finns bra nätverk och professionella team kring dessa 
barn. När det gäller sällsynta sjukdomar finns dessutom bra information att 
tillgå på Socialstyrelsens hemsida för berörd personal. 

 
§ 7 Övriga frågor  

• Sekreteraren meddelade att länsstyrelsen har kontaktats med anledning 
av Vivi-Anne Emanuelssons tidigare fråga om varför dokument från 
länsstyrelsen (exempelvis tillsynsrapporter) inte är tillgänglighetsan-
passade för synskadade. Länsstyrelsen har lovat undersöka saken. 

• Rådet uttalade att det skulle vara intressant att utveckla någon form av 
idéutbyte och samverkan med pensionärsrådet. Förvaltningen fick i 
uppdrag att återkomma med ett förslag till gemensamt möte. Föreslogs 
också att båda rådens protokoll ska skickas för kännedom till båda rå-
den.  

 
§ 8 Nästa sammanträde 

Rådets nästa sammanträde hålls måndag 17 mars 2008 kl 15.30, med för-
möte kl 14.30. 

 


